
82 www.fieldmanager.nl

Soms wordt mij als hoofdredacteur van dit vakblad weleens gevraagd: waar 
ben je nu eigenlijk zelf voor: kunstgras of natuurgras? Als je het zo vraagt, 
klinkt het natuurlijk al een beetje eng. Was je goed of fout in de oorlog? Hou 
je van kaas of pindakaas op je brood? De keuze voor kunst of natuur is niet 
een keuze voor goed of fout. Maar dit gevoel overheerst vaak wel de discussie. 
Natuurlijk, je mag je voorkeur hebben, maar uiteindelijk moet die gaan over 
een feitelijke afweging en niet over emoties. Jammer, natuurlijk. 

Als vakblad schrijven we over allebei en proberen we op beide fronten balans 
en nuance in de discussie te brengen. Dat is niet makkelijk. Aan beide fronten 
zitten scherpslijpers die, diep weggekropen in hun argumenten, iedere nuance 
meteen als een doodzonde zien. Want laten we duidelijk zijn: in veel maat-
schappelijke discussies ontbreekt het momenteel aan nuance. Kunstgras is de 
reden dat wij slecht presteren als voetbalnatie. Staat lekker op pagina 1 van de 
Telegraaf, maar is mij te simpel. Het tegenovergestelde zie je overigens ook. 
Ondanks het feit dat Nederland vergeven is van de deskundige adviesbureaus, 
zie ik geregeld cases voorbijkomen waar ik geen chocola van kan maken. Een 
voetbalclub met 150 leden die investeert in kunstgras: prima, het is mijn geld 
niet, maar ik geloof nooit dat je daar een passende rekensom van kunt maken. 

Ik heb het hier al vaker gezegd. De balans in de discussie is volledig weg en 
iedere sportveldbestuurder lijkt maar één ding te willen: een kunstgrasveld 
aanleggen, bij voorkeur met publiek geld. Wat ik zou willen, is dat de discussie 

wat meer wordt opengegooid en dat de KNVB natuurgras gaat presenteren als 
een alternatief. Overigens, ook voor de branche is dat economisch een goede 
beslissing. Aan kunstgras verdient eigenlijk alleen de kunstgrasfabrikant; aan 
natuurgras verdient een hele keten: de leverancier van de maaimachine, van 
de meststoffen, de adviseur, maar bovenal de fieldmanager.

Met vriendelijk groet,
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